
Sammanfa&ning KF 2023-10-06 
Oktober månads Kommunfullmäk4ge startar med en påannonsering om a8 Västerås får besök av den 
moderata talmannen Andreas Norlén som e8 led i friandet av a8 det i år är 500 år sedan Gustav Vasa 
valdes 4ll kung. I samband med a8 riksmötet 6e juni för 500 år sedan valdes Gustav Vasa som kung 
och därmed upplöstes Kalmarunionen med Danmark varpå Sverige blev e8 eget kungadöme. Snart 
alltså dags för a8 fira Sverige 500 år!  

Kvällens ärendelista inleds med presenta4on av en revisionsrapport om stadens bro8sförebyggande 
arbete vad gäller barn- och ungdomar i åldrarna 11 4ll 16 år. Stadens arbete får e8 go8 betyg i 
rapporten u4från metoder, arbetssä8 och uppföljning. Revisonen noterar en övervikt för 
bro8sförebyggande arbete i de västra stadsdelarna. Noterat i de moderata diskussionerna är a8 det 
även finns problem med ungdomsbro8slighet idag även i de östra stadsdelarna, vilket inte ska 
glömmas bort.  

Vid valärenden tackar vi av två av våra trotjänare i Moderata sammanhang nämligen Anders Gestrin 
och Patrik Lockne, som går vidare 4ll andra uppgiTer. Noterat under valärenden är a8 
Kommunstyrelsens ordförande Staffan Jansson (S) kliver av som ordförande i kommunalförbundet 
Vafab och ersä8s av Ma4lda Antonsson (S).  

Nya 4der för Kommunfullmäk4ges sammanträden antas och framöver gäller start kl 13:30 och avslut 
senast kl 21:00. Elisabeth Unell konstaterar a8 det här innebär a8 det blir allt svårare för 
fri4dspoli4ker a8 kombinera poli4skt uppdrag i Kommunfullmäk4ge med e8 arbete och i synnerhet 
för de poli4ker som pendlar 4ll Stockholm.  

Nya förbundsordningar antas för Västmanlands Teater, Västmanlandsmusiken, kommunalförbundet 
VafabMiljö och Räddningstjänsten Mälardalen. Jörgen Andersson konstaterar vad gäller 
bestämmelser i den nya förbundsordningen för Räddningstjänsten a8 andra länskommuners problem 
och beredskapsbehov i prak4ken kommer a8 finansieras av Västerås ska8ebetalare. Jörgen 
Andersson menar a8 en samverkan ska gå ut på a8 räddningstjänster i länet 4llsammans ska bli både 
starkare och effek4vare men inte på bekostnad av a8 Västerås blir fa_gare.  

En av fullmäk4gesammanträdets tyngsta ärendepunkter handlar om a8 anta detaljplan för Västerås 
nya resecentrum. En vik4g fråga för västeråsarna där ärendet 4digare har återremi8erats av bland 
annat Moderaterna för a8 få en jämförelse av det liggande tjänstemannaförslaget med det 
alterna4va förslaget Resecentrum 2.0. Majoriteten har inte haT något intresse av a8 jämföra 
alterna4ven. Återremissen avfärdades genom formalia och genom en bristande demokra4sk process. 
Förslaget med Resecentrum 2.0 har funnits och presenterats för Kommunstyrelsens presidium för 
över e8 år sedan. Moderaterna konstaterar a8 om viljan funnits hos majoriteten hade en jämförelse 
kunnat göras.  

Kort beskrivet syTar Resecentrum 2.0 4ll a8 skapa e8 integrerat, kompakt resecentrum anpassat 4ll 
Västerås fak4ska behov. Resecentrum 2.0 är också mer i överensstämmelse med gällande 
översiktsplan än den detaljplan som majoriteten förespråkar. E8 ny8 resecentrum ska främja alla 
trafikslag och även innehålla 4llräckligt många parkeringar både för både pendlare, parkeringar 4ll 
dem som arbetar inom området och för dem som ska bo där. Det ska finnas nya spår, väderskydd för 
resenärer och möjlighet för bilister, cyklister och fotgängare a8 passera spåren utan nivåskillnader, 
serpen4nvägar över spåren eller andra hinder som är fallet i tjänstemannaförslaget. Det handlar 
också om a8 inte bygga en barriär mot Mälaren och om a8 skapa e8 sammanhållet city via 
Vasaparken och ner 4ll hamnområdet. Fördelarna med Resecentrum 2.0 är många. Bland annat 



motsvarar kostnaden för det alterna4va förslaget Resecentrum 2.0 kostnaden för endast en av 
tjänstemannaförslagets två etapper. Moderaterna driver e8 alterna4v som är mer genomtänkt, 
billigare och helt enkelt bä8re.  

Moderaterna yrkar därför avslag på stadsledningskontorets förslag och istället på a8 detaljplanen ska 
revideras u4från förslaget Resecentrum 2.0.  

Majoriteten röstar även nej 4ll a8 ge västeråsarna en möjlighet a8 rösta på vilket alterna4v 4ll 
resecentrum man vill ha. Trots a8 en folkomröstning kan genomföras sam4digt som 
Europaparlamentvalet och inte medför några y8erligare kostnader så säger majoriteten nej. 
Kommunfullmäk4ge är fullt av motsägelser. Det inleds med a8 hylla och påannonser firandet av 
Sverige som självständig stat och det demokra4ska system som byggts upp genom 500 år. Det 
kommer däreTer a8 handla om a8 avfärda direktdemokra4 och a8 nedvärdera det moderata 
förslaget om folkomröstning.  

Kommunfullmäk4ge fortgår med revisionsrapporter om resursfördelning i förskolan och granskning av 
stadens strategiska lokalförsörjning. Här finns naturligtvis en del i övrigt a8 önska. 

Mo4onen om lä8lästa texter för a8 alla ska kunna 4llgodgöra sig och förstå demokra4ska beslut får 
endast delvis bifall. Mo4onen är skriven av Anna Hård af Segerstad och Elisabeth Unell. Vi Moderater 
konstaterar a8 det är e8 genomgående tema under dagens Kommunfullmäk4ge a8 åsidosä8a den 
demokra4ska processen. Återremissen om detaljplanen för ny8 Resecentrum besvaras först inte, en 
folkomröstning får nej och möjligheten för människor a8 på e8 lä8läst ta 4ll sig demokra4ska beslut 
får inte bifall i sin helhet.  

Vad gäller mo4onen om lä8lästa texter för demokra4ska beslut får Moderaterna med sig två andra 
par4er och det blir en minoritetsåterremiss. Frågan kommer alltså a8 avgöras vid e8 senare 4llfälle 
trots a8 Kommunstyrelsens ordförande (S) och Kommunfullmäk4ges ordförande (S) är oense om 
förfarandet. Regler är ändå regler och återremissen kvarstår. Bra så långt. 

Kommunfullmäk4ge avslutas med interpella4on från Moderaterna 4ll Tekniska nämndens ordförande 
om trafikkaoset på Erikslund samt med a8 Eleonore Lundkvist ställer Kommunstyrelsens ordförande 
mot väggen vad gäller ej verkställda beslut. 

Sammanfa8ningsvis råder kaos inte bara på Erikslund utan även i Västerås med den här si8ande 
majoriteten. 

 

Vid pennan 
Anna Nordin  

  

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 
 


